

Egypt



Sphinx



The great Sphinx on the West Bank of the Nile at Giza is the oldest surviving monumental sculpture on Earth. Carved from a monolithic limestone rock in the form of a colossal Sphinx - lying on the sand lion, whose face, as has long been considered, given a portrait resemblance to the Pharaoh Chephren.

The circumstances and exact time of the construction of the Sphinx are still mysteries. Accepted in modern literature, the judgment of ancient authors that its Builder was Khefren (khafra), is confirmed only by the fact that in the construction of the temple at the statue used stone blocks of the same size as in the construction of the neighboring pyramid. In addition, near the Sphinx, archaeologists found in the sand diorite image of Khafra.

The ancient Egyptian name of the Great Sphinx remains unknown. The word "Sphinx" is Greek and literally means "Strangler", which is a reference to the well-known myth about the mystery of the Sphinx. The opinion that this word came to Greece from the ancient Egyptian is unfounded.

The length of the statue-72 meters, height-20 meters; between the front legs once housed a small sanctuary.

Pyramids

The Egyptian pyramids are ancient stone pyramid-shaped structures located in Egypt.

The most famous pyramids are located on the outskirts of Cairo in Giza, three of which are still among the largest structures ever built by man. The pyramid of Cheops is the largest pyramid in Egypt and is one of the Seven wonders of the world.



Большой сфинкс на западном берегу Нила в Гизе — древнейшая сохранившаяся на Земле монументальная скульптура. Высечена из монолитной известковой скалы в форме колоссального сфинкса — лежащего на песке льва, лицу которого, как издавна принято считать, придано портретное сходство с фараоном Хефреном.

Обстоятельства и точное время возведения сфинкса пока остаются загадками. Принятое в современной литературе суждение античных авторов о том, что его строителем был Хефрен (Хафра), подтверждается только тем, что при строительстве храма при статуе использовались каменные блоки того же размера, что и при возведении соседней пирамиды. Кроме того, неподалёку от сфинкса археологи обнаружили в песке диоритовое изображение Хафры.

Древнеегипетское название Большого сфинкса остаётся неизвестным. Слово «сфинкс» — греческое и означает буквально «душительница», в чём кроется отсылка к известному мифу о загадке Сфинкса. Мнение о том, что это слово пришло в Грецию из древнеегипетского, неосновательно.

Длина статуи — 72 метра, высота — 20 метров; между передними лапами некогда располагалось небольшое святилище.

Египетские пирамиды — древние каменные сооружения пирамидальной формы, расположенные в Египте.

Самые известные пирамиды находятся на окраине Каира в Гизе, три из которых до сих пор являются одними из крупнейших сооружений, когда-либо построенных человеком. Пирамида Хеопса является самой большой пирамидой в Египте и входит в число Семи чудес света.

THE END



• THANK YOU
FOR YOUR
ATTENTION!